
PROTOKÓŁ 

Z ZEBRANIA WIEJSKIEGO MIESZKAŃCÓW SOŁECTWA MAKSYMILIANOWO 

 z dnia 4 lutego 2015r.  
 

     Zebranie zwołał Wójt Gminy Osielsko w związku z upływem kadencji sołtysa i rady 

sołeckiej, na podstawie § 22 ust.1 Statutu Sołectwa Maksymilianowo na dzień 4 lutego 2015r. 

o godz. 17
00

 w Świetlicy w Maksymilianowie. 

     Zebranie w I terminie nie mogło się odbyć ze względu na brak wymaganej frekwencji 1/10 

uprawnionych do głosowania mieszkańców. Liczba uprawnionych do głosowania wynosi 

1285 mieszkańców i w I terminie, wg listy obecności frekwencji 1/10 nie osiągnięto. 

Dotychczasowy sołtys, Czesław Betyna otworzył zebranie, przedstawił wymogi formalne i 

dokonał zamknięcia zebrania w I terminie. 

Zgodnie z § 23 ust. 2  Statutu Sołectwa Maksymilianowo zebranie w II terminie mogło się 

odbyć przy min 3% frekwencji, po upływie 30 min., zgodnie z § 18 ust.2 Statutu. 

Padła propozycja, aby w oczekiwaniu na II termin Wójt odpowiadał na pytania mieszkańców. 

- Pan Ciesiński zabrał głos w sprawie oznakowania – tablice wjazdowe z nazwami 

miejscowości oraz granic sołectw, a także w sprawie jego zdaniem nieproporcjonalnego 

podziału finansowego na utwardzenie dróg. 

Odpowiedź Wójta: granice sołectw zostały ustalone w przeszłości i „odgórnie” musiały być 

zgodne z obwodami geodezyjnymi. Tablice z nazwami już wkrótce się pojawią.  

Ponadto Wójt poruszył sprawy związane z własnością gruntów kolejowych. Na terenie 

Maksymilianowo jest ok. 58 działek, które są własnością Kolei. Dojście do dworca 

kolejowego - 12 lutego będą rozmowy z dyrektorem Włodarskim (Gdańska Dyrekcja).  

Przewodniczący RG zabrał głos nt. wypowiedzi pana Ciesińskiego w sprawie 

niesprawiedliwego podziału środków. Przewodniczący poinformował, że Rada Gminy stara 

się dzielić środki w miarę możliwości tak, aby rozwój sołectw był równomierny. Projekt 

budżetu jest przedstawiany i dyskutowany na zebraniach wiejskich, również w kontekście 

budowy dróg. Są realizowane kosztochłonne inwestycje o kluczowym znaczeniu. Rozbudowa 

szkoły w Osielsku pochłonęła dość dużo środków, a także budowa ulicy Jana Pawła II w 

Osielsku (która parametrami będzie podobna do tej w Niemczu), ale ta droga będzie służyła 

również docelowo mieszkańcom Maksymilianowa.  

P. Rosiak Bronisław poruszył sprawę ul. Okrężnej – droga nie jest utwardzona. Ponadto 

poruszył kwestę dojazdu do ul. Bydgoskiej – klina (zbieg ulic Ugorowej, Okrężnej), gdzie 

zbierają się grupki ludzi i ma wątpliwości co do porządku publicznego.   

     Zebranie w II terminie otworzył o godz. 17
30

 dotychczasowy Sołtys, pan Czesław 

Betyna witając mieszkańców i przybyłych gości.  

W zebraniu uczestniczyli: 

Mieszkańcy – wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu, 

Wójt Gminy – Wojciech Sypniewski, 

Przewodniczący Rady Gminy – Benedykt Leszczyński, 

Sekretarz Gminy –  Maria Domańska, 

Dyrektor GZK – Leszek Dziamski 

Kier. Ref. Org. UG – Justyna Ściesińska. 

Listę obecności w zebraniu podpisało 81 mieszkańców. 

Wybór przewodniczącego zebrania wyborczego 

Zgodnie z § 23 ust.1 Statutu Sołectwa mieszkańcy dokonali wyboru przewodniczącego 

zebrania wyborczego. Jednogłośnie został wybrany pan Benedykt Leszczyński - 

Przewodniczący Rady Gminy. 



Pan Leszczyński przedstawił porządek obrad i zapytał mieszkańców, czy chcą wnieść do 

porządku obrad jakieś zmiany. Propozycji zmian nie wniesiono, porządek obrad przyjęto 

jednogłośnie. Porządek obrad stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej 

     Sołtys, Pan Czesław Betyna przedstawił mieszkańcom sprawozdanie z działalności za 

minioną kadencję oraz podziękował za dotychczasową współpracę. W szczególności zwrócił 

uwagę na realizację planowanych zadań z funduszu sołeckiego, a także wnioskowanych do 

budżetu w poszczególnych latach. Sprawozdanie będzie stanowiło załącznik do protokołu.  

Przewodniczący obrad, pan Leszczyński poinformował, że jeżeli mieszkańcy mają 

pytania do sprawozdania sołtysa, to mogą je zadać. 

- Pan Kowalkowski Bogdan zapytał, jaka była frekwencja członków rady sołeckiej  

w pracach rady sołeckiej (posiedzeniach). 

Pan Betyna odpowiedział, że nie uczestniczył w posiedzeniach pan Wszołek z uwagi na pracę 

w delegacji. 

- Pan Ciesiński odniósł się do chodnika przy ul. Koronowskiej i stwierdził, że zasadniczo ten 

chodnik jest po stronie Żołędowa. Jego zdaniem, chodnik powinien zostać przedłużony  

i brakuje też przejścia dla pieszych. 

Pan Betyna oraz Przewodniczący Leszczyński odpowiedzieli, że niezależnie od przebiegu 

granic sołectw, chodnik służy mieszkańcom Maksymilianowa. 

- Pan Władysław Kozłowski stwierdził, że sołtys odczytał w sprawozdaniu wszystkie 

inwestycje zrealizowane na terenie sołectwa i ma w związku z tym pytanie, jaki realny wpływ 

miał na te inwestycje sołtys i rada sołecka. Pan Kozłowski przypomniał, że był w przeszłości 

radnym i wie jakie są kompetencje poszczególnych organów. Ponadto stwierdza, że dla 

Maksymilianowa niewiele się wykonuje i wieś podupada. Dawne GS, budynki kolejowe, to 

tereny zapomniane.  

Pan Betyna odpowiedział, że przecież co roku wspólnie z radą sołecką wypracowywał 

wnioski do budżetu gminy dotyczące Maksymilianowa i składał je organom gminy. Nie 

wszystkie wnioski były przyjmowane do realizacji, ale znaczna część była realizowana. 

Przypomniał panu Kozłowskiemu, że przecież w przeszłości też był członkiem rady sołeckiej 

i brał również udział w jej pracach.  

 

Wybór Sołtysa i członków Rady Sołeckiej 

Przewodniczący obrad, pan Leszczyński przedstawił mieszkańcom zasady przeprowadzenia 

wyborów sołtysa i rady sołeckiej.  

Wybór komisji skrutacyjnej 

Do komisji skrutacyjnej zgłoszono następujących kandydatów: 

- Izabela Jurkowska, 

- Arkadiusz Słysz, 

- Sylwia Kaczmarek. 

Skład komisji skrutacyjnej mieszkańcy przyjęli jednogłośnie. Komisja wybrała spośród siebie 

przewodniczącego, pana Arkadiusza Słysz. 
 

Przyjmowanie zgłoszeń kandydatów na sołtysa 

Przystąpiono do zgłaszania kandydatów na sołtysa.  

Pani Zofia Drzewiecka zgłosiła kandydatkę, panią Ewę Jerzewską. Pani Jerzewska wyraziła 

zgodę na kandydowanie.  

Pan Ciesiński zgłosił kandydata, pana Czesława Betynę. Pan Betyna wyraził zgodę na 

kandydowanie.  



Pan Ziemlewski zgłosił kandydata, pana Władysława Kozłowskiego. Pan Kozłowski wyraził 

zgodę na kandydowanie. 

Przegłosowano  zamknięcie listy kandydatów – jednogłośnie.  
 

Przewodniczący obrad oddał głos kandydatom na sołtysa, aby przedstawili się mieszkańcom. 

- Pan Kozłowski poinformował mieszkańców, że mieszka w Maksymilianowie ponad 40 lat, 

obecnie jest już na emeryturze, ma 63 lata, jest wdowcem i ma dużo czasu, który może 

poświęcić pracy na rzecz sołectwa. Przypomniał, że był w przeszłości radnym i tematyka 

samorządowa nie jest mu obca. Uważa, że jego miejsce zamieszkania nie musi być 

przeszkodą w kontaktach z mieszkańcami (dla niektórych pewnie za daleko). Uważa, że 

można wygospodarować pomieszczenie w świetlicy, gdzie mógłby pełnić dyżury  

i przyjmować mieszkańców. Oświadczył, że nie będzie w tej chwili czynił żadnych obietnic w 

zakresie swoich działań, jeżeli mieszkańcy obdarzą go zaufaniem i wybiorą na sołtysa, to 

przedstawi plany zamierzeń. 

- Pani Ewa Jerzewska oświadczyła, że mieszka w Maksymilianowie od 1975 roku, jest 

wdową, prowadzi sklep i chciałaby pracować na rzecz Maksymilianowa. 

- Pan Czesław Betyna przypomniał, że był sołtysem przez trzy ostatnie kadencje. Oświadczył, 

że w każdej chwili mieszkańcy mogą do niego przyjść ze swoimi problemami. Dla każdego 

znajdzie czas i każdego wysłucha. Stwierdził, że co prawda sołtys nie wszystko może (choć 

niektórzy tak uważają), ale w ramach swoich kompetencji udzieli każdemu niezbędnej 

pomocy. Pan Betyna oświadczył, że zdrowie mu dopisuje, czuje się jeszcze na siłach i  pełnić 

funkcje sołtysa chciałby jeszcze jedną kadencję. 

Przygotowanie kart do głosowania na sołtysa 

Komisja skrutacyjna przystąpiła do przygotowania kart wyborczych do tajnego głosowania. 

Tajne głosowanie wynika z art.  36 ustawy o samorządzie gminnym.  

W momencie przystępowania do głosowania na liście obecności było wpisanych 81 

mieszkańców. Zostały wyjaśnione zasady głosowania. Mieszkańcy oddawali głosy do urny na 

sali obrad. 

Po zakończeniu głosowania przewodniczący komisji skrutacyjnej poinformował, iż komisja 

ustaliła, że jeden głos został oddany przez osobę, która nie ukończyła 18 lat i zapytał 

przewodniczącego obrad o dalszy tok postępowania. Przewodniczący obrad zdecydował, że 

jeżeli w oddanych głosach o wyborze danego kandydata będzie decydował jeden głos, to 

wybory zostaną powtórzone. Jeżeli natomiast różnica w oddanych głosach na kandydata, 

który otrzyma największą liczbę głosów będzie większa od jednego, to nie ma uzasadnienia 

powtarzanie głosowania. 

Komisja skrutacyjna przystąpiła do obliczania głosów i ustalenia wyników wyborów.  

Po zakończeniu prac i sporządzeniu protokołu, przewodniczący komisji, pan Arkadiusz Słysz 

ogłosił wyniki. 

Sołtysem został wybrany pan Czesław Betyna uzyskując 35 głosów (różnica między 

kolejnym kandydatem większa o 5 głosów).   

Protokół komisji skrutacyjnej z przeprowadzonego tajnego głosowania na sołtysa stanowi 

załącznik do protokołu. 

/Przyjmowanie zgłoszeń kandydatów na członków Rady Sołeckiej 
Przewodniczący obrad przedstawił następnie, iż zgodnie z § 14 ust.1 Statutu, w skład rady 

sołeckiej może wchodzić od 5 do 7 osób i należy zdecydować, jaka ma być liczebność rady 

sołeckiej. Po krótkiej dyskusji przegłosowano (przy dwóch głosach wstrzymujących się i 

dwóch przeciwnych), że skład rady sołeckiej ma wynosić 6 osób. 

Zgłoszono następujących kandydatów do rady sołeckiej: 

1) Maria Krygiel 



2) Grzegorz Olszowy, 

3) Kujawa Jan, 

4) Konrad Chmielewski, 

5) Rosiak Bronisław, 

6) Jerzy Ciesiński. 
 

     Mieszkańcy przegłosowali zamknięcie listy kandydatów  
 

Przygotowanie kart do głosowania na członków Rady Sołeckiej 

Komisja skrutacyjna przystąpiła do przygotowania kart wyborczych do tajnego głosowania. 

Tajne głosowanie wynika z art.  36 ustawy o samorządzie gminnym.  

Mieszkańcy oddawali głosy do urny na sali obrad. 

Po zakończeniu głosowania komisja skrutacyjna przystąpiła do obliczania głosów i ustalenia 

wyników wyborów. Po zakończeniu prac i sporządzeniu protokołu, przewodniczący komisji, 

pan Arkadiusz Słysz ogłosił wyniki. 

Kandydaci na członków rady sołeckiej otrzymali następującą liczbę głosów: 

1) Maria Krygiel – 58 głosów,  

2) Grzegorz Olszowy - 64, 

3) Kujawa Jan - 60, 

4) Konrad Chmielewski - 52, 

5) Rosiak Bronisław – 58, 

6) Jerzy Ciesiński - 57. 

Protokół komisji skrutacyjnej z przeprowadzonego tajnego głosowania wyboru rady 

sołeckiej stanowi załącznik do protokołu. 

     Wybranemu sołtysowi i członkom rady sołeckiej Wójt i Przewodniczący Rady Gminy 

złożyli gratulacje z okazji wyboru życząc jednocześnie dobrej i owocnej pracy na rzecz 

sołectwa. 
 

Sprawy bieżące, wnioski i zapytania  

- Zbigniew Kuś zgłosił uwagi do odśnieżania dróg. 

Wyjaśnień udzielał dyrektor GZK. Poinformował, że jest do odśnieżania ponad 160 km  

i prace są rozpoczynane bardzo wcześnie, np. dzisiaj od godz. 4
00

. Sprzęt jest wyposażony  

w GPS więc łatwo można sprawdzić na jakim odcinku o której godzinie sprzęt pracował. 

- Pan Kuś jako kierowca autobusu stwierdził, że progi uliczne stanowią utrudnienie  

w komunikacji. 

Wójt wyjaśnił, że wszelkie sprawy co do warunków kursowania autobusów były uzgodnione 

z ZDMiKP.  

- Pani Pilarska poruszyła sprawę braku jej zdaniem tablicy informacyjnej przy ul. Jagodowej 

oraz zapytała, gdzie będą postawione wiaty przystankowe. 

Udzielono odpowiedzi, że na Szkolnej, Jagodowej oraz Głównej. 

- Pan Bogdan Kowalkowski poruszył sprawy zaśmiecania ulic oraz potrzebę zajęcia się 

jemiołą, która jego zdaniem niszczy lipy przy ulicy Głównej. Ponadto kasztanowiec przy 

Szkolnej został zaatakowany przez szkodniki. 

- Pan Kozłowski poruszył problem stanu drogi ul. Okrężnej. Kiedyś sami mieszkańcy 

nawozili żużlem. Trochę kamienia wysypano i jeszcze brakuje ok. 150 m do utwardzenia 

kamieniem do ul. Klonowej. 

- Pan Rosiak uważa, że jest przewężenie ulicy Jagodowej i nie można się minąć dwoma 

samochodami. 



- pan Błochowiak poruszył sprawę braku oświetlenia ulicznego. Były kradzieże tablic 

rejestracyjnych, przydałaby się chociaż jedna lampa. Odpowiedź Przewodniczącego Rady – 

proszę złożyć wniosek do budżetu na 2016 r. 

- pan Kujawa Hubert zapytał o lokalizację wiat. 

Wójt odpowiedział, że będą posadowione zgodnie z projektem. 

Po wyczerpaniu toku dyskusji Sekretarz, Maria Domańska przedstawiła informację na temat 

planu gospodarki niskoemisyjnej. Poproszono mieszkańców o składanie ankiet. 

 

Po wyczerpaniu dyskusji Pan Przewodniczący zakończył zebranie. 

 

Podpis przewodniczącego zebrania                                                Podpis sołtysa 

 

 

…………………………………….                                …………………………………… 


